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V tej šteVilki lAHkO PReBeRete:
Proračun za tekoče leto sprejet• 

Odmeven kulturni program moravške občine• 

ivan Avbelj, dobitnik občinske plakete2010• 

tradicionalni 22. pohod po nagelj na limbarsko goro• 



Obvestila

Občina Moravče
v sodelovanju z 

Zvezo borcev za vrednote NOB 
Moravče

vabi
na osrednjo občinsko prireditev ob 27. 

aprilu, dnevu upora proti okupatorju
in v spomin pobitim partizanom 

v gozdu nad Češnjicami,
v ponedeljek, 26. aprila ob 17. uri

k spomeniku nad Češnjicami pri Moravčah.
Slavnostni govornik bo 

Martin Rebolj, župan Občine Moravče.
V programu bodo sodelovali:

Mešani pevski zbor Društva • 
upokojencev Moravče
Pihalna godba Moravče• 
Otroci Osnovne šole Moravče z • 
mentorico Ksenijo Volf
Povezovalka Irena Ravnikar, harmonikar • 
Klemen Logaj.

Vljudno vabljeni!

PIHALNA  GODBA  MORAVČE
vabi 

v soboto 8. 5. 2010 ob 20 uri na
SPOMLADANSKI KONCERT

na gradu Tuštanj.

Na koncertu bodo kot gostje nastopili 
Stanko Petrič in 

ansambel Evro Kvintet s pevko Majo

Vstop prost! Vljudno vabljeni!

V primeru dežja bo koncert v dvorani 
Kulturnega doma Moravče.

Kulturno društvo Petka 
(sedanji in bivši dijaki Srednje šole Domžale)

vabi vse ljubitelje komedij na  
4. uprizoritev Molierove predstave Tartuffe.

Predstava bo 7. maja 2010 ob 20. uri v 
Kulturnem domu Moravče.

Igrajo: Jana Toman, Neža Peterka, 
Andreja Grkman, Eva Rovanšek, Irena Dokl, 

Edin Behić, Tomaž Skočir 
 Scenarij: Eva Rovanšek. 

Režija: Martina Motl

Vljudno vabljeni!

Društvo upokojencev Moravče
Trg svobode 5, 1251 Moravče

VABI
Vse svoje članice in člane v torek, 25. maja 

ob 15.30  na piknik pri Lovski koči. 
Za pod zob bomo dobili, pijačo si bomo sami 

kupili. Kakšno bomo rekli, lahko se tudi zavrteli.

Prijave do 20. 5. na telefon: 031-634377 ali v 
pisarni društva vsak torek od 10. do 12. ure.

Vljudno vabljeni!

OOZB za vrednote NOB Moravče
vabi na 65. obletnico osvoboditve izpod 

nacifašizma, ki bo 8. maja 2010 ob 12. uri 
v Ljubljani na Prešernovem trgu. 

Na prireditvi bo poskrbljeno za jedačo in pijačo, bodo 
tudi sedeži za starejše. 

Iz Moravč bo organiziran prevoz. 
Informacije na 031-634377 in 070-706346.

OOZB za vrednote NOB Moravče vabi na vpis novih 
članov.
Iskrene čestitke in lepo praznovanje vsem ob 27. aprilu, 
dnevu upora proti okupatorju in 1. maju, prazniku 
dela!
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Novice iz Moravške doline 
April 2010, Letnik XI, Številka 4.

Novice iz Moravške doline je informativno glasilo občine 
Moravče, ki je tudi izdajateljica. Izhaja predvidoma desetkrat 
letno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. 
Sedež in naslov uredništva: Občina Moravče, Trg svobode 4, 
1251 Moravče, tel 7232700. Izdajateljski svet: Martin Rebolj 
(predsednik), Franc Kmetič, Roman Cerar, Stanislav Ravnikar, 
Roman Novak, Janez Vidic. E-poštni naslov moravske.
novice@moravce.si. Odgovorni urednik: Edo Veselko, 
namestnica odgovornega urednika: Vojka Rebolj. Uredniški 
odbor: Marko Kladnik, Edo Veselko,Tanja Ravnikar, Maja 
Hren, Janez Virk, Vojka Rebolj, Nevenka Marolt, Jana Konček 
Cigula, Nada Mlinarič. Novice iz Moravške doline so vpisane 
v razvid medijev pri Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno 
številko 374. Priprava za tisk: Studio L.A. Andrej Lombar s.p.. 
Tisk: Tiskarna Januš. Naklada 1550 izvodov.

Obvestila

Naslednja številka izide 28. maja 2010. 
Vaše prispevke pričakujemo do 12. maja.

Seznam uradnih ur institucij in 
organizacij v občini Moravče

KARITAS prvi in tretji ČET v mes: 17.45 - 18.45

RDEČI KRIŽ
Tel: 031/291-564

prvi PON v mes.: 17 - 19

ŽUPNJSKI URAD
Tel: 7231-055

PON in PET: 9 - 10; 16 - 18

OBČINA MORAVČE
Tel: 7247-140; 
Faks: 7231-035

PON: 8 - 10.30; 11 - 15
SRE: 8 - 12; 13 - 17
PET: 8 - 10:30; 11 - 13

BANKA
Tel: 7231-017

PON - PET: 8 - 12; 14.30 - 17

POŠTA
Tel: 7296-510

PON - PET: 8 - 9.30; 10  - 15.30; 16 - 18
SOB: 8 - 12

POLICIJSKA 
PISARNA

PON: 16 - 18,  PET: 8 - 10 
zad. NED v mes: 8 - 10

OŠ JURIJA VEGE
Tel: 7231-003, 
7231-210

PON - PET: 7 - 15
inforrmacije tudi na:
www.osmoravce.si

VRTEC
Tel: 7231-227

PON - PET: 7 - 15

POŠ VRHPOLJE
Tel: 7231-233

PON - PET: 7 - 15

KNJIŽNICA
Tel: 7231-359

PON, ČET: 14 - 19
TOR: 11 - 16

DRUŠTVO
UPOKOJENCEV

TOR: 10 -12

GASILSKA ZVEZA 
MORAVČE
Tel: 7231-234

24-urna dežurna služba na tel 112

Zavod za gozdove, 
revir Moravče

TOR    7 – 11
Tel: 7231-040, 041/657-223

Info oddaja o 
občini na ATV

SRE    20.00
ČET   21.00

LEKARNA
Tel: 7232-780

PON: 12 - 19
TOR, SRE, PET: 7.30 - 14
ČET: 13- 19
prva  SOB. v mes.:  8 - 12

ZDRAVSTVENI DOM
AMB. SPL. MED.
Tel: 7231-008

PON in ČET: 13 - 19, sprejem do 18
TOR, SRE in PET: 7 - 13

AMB. ZA OTROKE 
IN MLADINO
Tel: 7232-943

PON: 13 - 19
SRE: 7 - 10.30 amb. za bolne; 10.30 
- 13 posvet
PET: 7 - 8 amb; 8 - 11 sistem.; 
11 - 13 amb

Patronažna služba, 
tel 7232-944

PON – PET : 7 - 8

DIAG. LAB. PON: 13 - 18, TOR: 9 - 12
SRE, PET: 7 - 12

ZOBNA AMB.
Tel: 7231-150

PON, ČET: 13 - 19.30
TOR, SRE, PET: 7 - 13.30

ZOBNA AMB ZA 
OTROKE
Tel: 7232-750

PON, SRE: 7 - 14
TOR, ČET: 13 - 19
PET: 7 - 13.30

Spoštovane bralke in bralci!
Pomlad prihaja z velikimi koraki in večina jo z 

veseljem pozdravlja. Je kar nekakšen sinonim za 
optimizem. Optimistično pa je naravnan tudi prav-
kar sprejeti proračun za tekoče leto, ki je omenjen 
v več člankih. Zagotovljeno je nadaljevanje izgra-
dnje prometne in komunalne infrastrukture. Stvari 
se spreminjajo na bolje, čeprav je splošna družbena 
klima kaj klavrna. Neprestana produkcija afer, ki jih 
mediji v svoji želji po prodaji čim več izvodov ali pa 
številčnejšem gledanju in poslušanju oddaj krepko 
izkoriščajo, spravlja ljudi v slabo voljo. Ustvarja se 
občutek, da gre vse narobe.

Z veseljem objavljamo pogovor z letošnjim preje-
mnikom občinske plakete. Človek ima občutek, da 
se pogovarja z optimistom, ki mu nič ni pretežko. 
Je delaven na različnih področjih, pripravljen poma-
gati, pa tudi razumeti stiske in slabosti soljudi. S po-
nosom pove in pokaže, kaj se je v kraju spremenilo, 
kar pa ne pomeni, da je brez ambicioznih načrtov.

Kulturna dejavnost v občini je zagotovo med naj-
bolj prepoznavnimi. S ponosom smo poslušali po-
hvale ob nastopu naših ob prireditvi v čast držav-
nim simbolom na Geossu. Z lepim in atraktivnim 
programom so nas razveselili tudi na proslavi ob 
občinskem prazniku. Da  ne gre le za poustvarjal-
ce, dokazuje premiera gledališke igre v izvedbi KID 
Limbar, ki jo je spisala in zrežirala naša občanka. 

Vsem našim bralcem želimo prijetne praznike
Odgovorni urednik

www.moravce. si
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Županova stran

Proračun za tekoče leto 
sprejet

G. župan, ali ste zadovoljni s sprejetim proračunom 
za tekoče leto?

Prav za prav lahko rečem, da sem s sprejetjem, tega 
najpomembnejšega akta za tekoče leto, zadovoljen. Za-
vedati se moramo, da gre za volilno leto. Če ga primer-
jamo s preteklimi obdobji, ugotovimo, da se je sprejem 
proračuna v takih letih precej zavlekel. Kljub raznim 
pomislekom ali, če hočete, nestrinjanju pri posameznih 
postavkah, z zadovoljstvom ugotavljam, da lahko občani 
tudi v zadnjem letu mandata pričakujejo nadaljevanje 
načrtovanih investicij. Naj poudarim, da so zagotovlje-
na sredstva za nadaljevanje postopkov za pridobivanje 
nepovratnih sredstev iz Unije in države. Pridobitev takih 
sredstev je življenjskega pomena za razvoj občine v na-
slednjih letih. Enako velja tudi za realizacijo občinskega 
prostorskega načrta.

Kako pa je potekala 30 dnevna javna obravnava? 

Predlog proračuna so obravnavali vsi odbori občinskega 
sveta, ki niso imeli bistvenih pripomb. Podobno je bilo 
na zborih krajanov. Občani so predlog sprejemali kot 
realen in so odobravali načrtovane naložbe. Seveda pa 
je treba biti tudi kritičen. V KS Dešen zadnja tri leta niso 
dobili pomembnejših sredstev za posodobitev cest in bi 
bilo mogoče denar malce drugače razporediti.

Ali bi kazalo tako razmisliti še za kako področje?

Da. Menim, da bi v bodoče morali nameniti nekaj 
denarja za kmetijstvo. Tu mislim na stroške priprave 
dokumentacije za pridobivanje nepovratnih sredstev 
za razvoj dopolnilnih dejavnosti. Isto velja za razvoj 
turizma. Pogoj pa je, da zanimanje pokažejo potencialni 
dobitniki sredstev.

Ali se strinjate, da pridobivanje evropskih sredstev 
poteka prepočasi?

Res je. Postopki so dolgotrajni in komplicirani. Sedmega 
tega meseca smo na okoljsko ministrstvo oddali vlogo 
za projekt vodo oskrbe. Gre za investicijo v višini treh 
milijonov evrov bruto in 85% naj bi bilo nepovratnih 
sredstev. Pozno jeseni bo verjetno znano, kdaj bo prišlo 
do odločbe. V prihodnjih mesecih bomo pripravili razpi-

Pogovor z županom Martinom Reboljem

se za izvedbo. Pričakujemo, da bo postopek dolgotrajen. 
Gre za veliko naložbo in lahko bo prihajalo do pritožb 
potencialnih izvajalcev, ki ne bodo izbrani.

Kako pa je s pridobivanjem služnostnih pravic na 
zemljiščih, kjer bodo potekali vodi? 

Pri pripravi projektov smo pazili, da večino trase poteka 
po javnih zemljiščih. Le tam kjer to ni mogoče, bo šla po 
zasebnih. Postopek pridobivanja soglasij že poteka.

V Moravčah je vse bolj pereč problem parkiranja. 
Ali lahko pričakujemo kakšne rešitve?

Tega se zavedamo. V naslednjih tednih bomo pričeli z 
ureditvijo 2 tisoč m2 velikega začasnega parkirišča ob 
šoli v smeri Soteske. To naj bi rešilo problem parkiranja 
pri zdravstvenem domu, pa tudi olajšalo dostop staršev 
do šole. Najeli bomo še 500 m2 zemljišča za pošto in tam 
uredili ustrezno parkirišče v občinskem središču.

Občinski svet je na zadnji seji vzel na znanje poro-
čilo nadzornega odbora, ki je, med drugim, izdalo 
pozitivno mnenje s pridržkom k zaključnemu raču-
nu občine, saj naj bi šlo za kršitev 77. čl. statuta in 
32.čl. Zakona o lokalni samoupravi. Vi ste s tem 
niste strinjali. Zakaj?

Zadeva je preprosta. S čim naj bi občina kršila omenjeni 
člen statuta v poročilu niso pojasnili. Gre za člen, ki 

Spoštovane občanke in občlani!
Ob 27. aprilu, dnevu upora proti okupatorju in 
1. maju, prazniku dela, vam iskreno čestitam ter 
vam želim prijetne praznične dni!

Martin Rebolj, župan

4 Novice iz Moravške doline



Kaj menita podžupana

govori o premoženju občine in gospodarjenju z njim. 
Zadevni člen je bil leta 1998 spremenjen in tega verjetno 
niso upoštevali.
Podobno je pri členu, ki se nanaša, pri lokalni samoupra-
vi, na naloge nadzornega odbora. Ta bi moral občinske-
mu svetu in županu predložiti pisno poročilo s priporočili 
in predlogi. Nadzorni odbor do 7. aprila ni predložil 
nobenega takega poročila. Mnenje o zaključnem računu 
pa sploh ni v skladu z veljavnim Pravilnikom o obveznih 

Stane 
Ravnikar
Podžupan občine 

Moravče

V deželo je prišla pomlad. 
Kmetje že opravljajo prva 
dela na travnikih in njivah. 
Kažejo se tudi poškodbe 
cest, ki jih bo potrebno hitro sanirati, saj so nekatere 
takšne, da ogrožajo normalno vožnjo. Po krajevnih 
skupnostih je bil predstavljen osnutek proračuna. Na 
vseh zborih se je zbralo precej krajanov, ki so pozorno 
prisluhnili izvajanju župana. Po predstavitvi so lahko 
zastavljali vprašanja in dajali pobude k planu prora-
čuna, saj je naš cilj, da proračun čim bolj sledi željam 
in potrebam občank in občanov. Za letošnji proračun 
lahko trdimo, da so se stranke koalicije v sestavi SD, 
SDS in LDS izjemno potrudile in pripravile proračun, 
ki bi v največji možni meri sledil željam in  potrebam 
občanov. Želimo dokončati čim več cestnih odsekov, ter 
ostala dela na komunalni infrastrukturi, kajti v priho-

dnje bo potrebno nameniti znatna sredstva za izgradnjo 
šole na Vrhpolju, ki je nujno potrebna, prav tako pa 
tudi nekaj oddelkov vrtca, da bi lahko starši, ki živijo v 
tem delu občine, imeli bolje urejeno in lažje dostopno 
otroško varstvo.
V kratkem se bo pričela tudi izgradnja parkirišča pri 
osnovni šoli. Trenutno je stanje parkiranja na tem po-
dročju zelo pereče in onemogoča normalen dostop do 
zdravstvenega doma, kar povzroča mnogo slabe volje 
pri bolnikih, ki prihajajo v zdravstveni dom. V letošnjem 
letu se bodo nadaljevala dela na izgradnji planinskega 
doma. S spremembo statuta so podani tudi pogoji, da 
se občina lahko bolj aktivno vključi v njegovo dokon-
čanje, kar bo imelo pozitiven učinek za razvoj turizma 
v naši občini. Menim, da bi morali turizmu nameniti 
več pozornosti in finančnih sredstev ter bolj izkoristiti 
naravne danosti in  lepote Moravške doline. Ekološka 
pridelava hrane in turizem sta  panogi prihodnosti, ki 
jih je potrebno razvijati v teh časih splošne gospodarske 
krize. Z manjšimi finančnimi vložki bi lahko dosegli 
dobre rezultate ter omogočili samozaposlitev nekaterim 
našim občanom.
V naslednjem tednu bomo sprejeli osnutek proračuna 
in s tem bodo izpolnjeni pogoji za nadaljevanje del na 
področju komunalne infrastrukture, kar mnogi občani 
že nestrpno pričakujejo.

sestavinah poročila nadzornega odbora občine.

Slišati je tudi pripombe glede pravd v katere je 
vpletena občina?

Tu gre za zavajanje ljudi. Naj povem, da je občina bila 
ali je v letih od 2007 do 2010 vpletena v pet primerov. 
Od tega je tožnica le v enem primeru, v drugih pa je 
tožena. Do sedaj sta rešena dva primera in v nobenem 
občina pravde ni izgubila. 

EV

Roman 
Cerar 

Podžupan občine 
Moravče

Sprejet je bil še zadnji pro-
račun občine Moravče v tem 
mandatu in prepričan sem, 
da bo prinesel veliko novih 
pridobitev na področju komunalne infrastrukture v korist 
naših občanov. Predlog proračuna je bil predstavljen tudi 
po vseh krajevnih skupnostih. Občani na predlog proraču-

na kakšnih večjih pripomb niso imeli, so jih pa zanimale 
investicije, ki se bodo dogajale v njihovih krajevnih sku-
pnostih. Predstavitve so pokazale, da je za naše občane 
še vedno najbolj pomembna komunalna infrastruktura. Na 
prvem mestu so še vedno ceste in vodovodi, kar je najbolj 
pritegnilo zanimanje naših občanov. 
Tudi pri sprejemu proračuna na seji Občinskega sveta se je 
izkazalo, da svetniki kakšnih večjih pripomb na proračun 
niso imeli. Večina pripomb je bila bolj politične narave in 
v duhu prihajajočih volitev, vsaj tako sem jih sam razumel. 
Prepričan sem, da so vsi svetniki zadovoljni z vsebino pro-
računa, saj smo kljub težki gospodarski situaciji obdržali 
trend, ki usmerja glavnino sredstev v razvojne projekte, pri 
tem pa niso prikrajšana ostala področja, ki se financirajo 
iz Občinskega proračuna. Tudi v letošnjem letu zadolže-
vanja ne bo, kljub temu da je v proračunu knjigovodsko 

nadaljevanje na strani 6.
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Politika

Sprejet je bil proračun občine Moravče. Kljub temu, da 
smo svetniki iz vrst NSi vložili kar nekaj dopolnil k osnutku 
proračuna občine Moravče, sta bila sprejeta le dva bolj 
»kozmetična« popravka. Prvi je bil, da lahko župan celotno 
investicijo, ki traja več let, podpiše samo po predhodnem 
soglasju občinskega sveta. In drugič, da se denar za ATV 
Litija razdeli na tri dele in se s tem omogoči dostopnost 
tega medija vsem društvom in svetnikom občinskega sveta. 
Koaliciji pa se ni zdelo vredno, da bi se resno poglobila v 
amandma, s katerim bi omogočili nekaj štipendij dijakom 
in študentom oziroma jim kako drugače pomagali. 
V razpravi smo ponovno opozorili tudi na neracionalno 
trošenje davkoplačevalskega denarja. Župan je v proračunu 
namenil namreč kar 30.000 evrov za izplačilo odpravnine bi-
vši direktorici občinske uprave, kar mu je naložilo sodišče. 
Verjetno se še spomnite, kako je župan dokazoval, da je bila 
gospa Mojca Stosicky razrešena iz krivdnih razlogov. Če bi 
bilo to res, potem ji ne bi bila občina dolžna izplačati od-
pravnine. S tem denarjem bi lahko naredili kar nekaj asfalta 
ali vodovoda ali pa podelili kar nekaj štipendij dijakom in 

študentom. Ali to pome-
ni, da nas je župan več 
kot 2 leti zavajal, ko je 
trdil ravno nasprotno? 
Sedaj z našim denarjem 
plačuje svoje zmote oziroma nekorektni odnos do delavcev 
na občini. Ali nas čaka še kakšno podobno presenečenje v 
prihodnosti? Dejstvo pa je, da je občina plačala zelo veliko 
našega denarja zaradi sodnih sporov, v katere se je zapletel 
župan zaradi svoje trmoglavosti. Spomnimo se le na že nič 
kolikokrat obljubljeno trgovino TUŠ, ki bi morala stati že 
najmanj 2 leti, in zaradi katere nam leži »mrtev« kapital v 
sedanji trgovini. Občina je ne more uporabljati, ker še ni 
zgrajena nova trgovina. Takšnih predvolilnih obljub je kar 
precej. Župan je nekatere projekte hotel izpeljati za vsako 
ceno, ne da bi pri tem poslušal svoje občane, kaj šele opozi-
cijske svetnike, ki smo ga opozarjali na probleme. 
Ali smo davkoplačevalci res dolžni plačevati županove 
namerne grehe?

OO NSi Moravče

prikazano. Zadolževanje je bilo potrebno prikazati zaradi 
možnosti sofinanciranja sredstev pri projektu knjižnice 
s strani Občine, vendar pa projekta verjetno letos še ne 
bomo realizirali, saj je odvisen tudi od pridobitve sredstev 
iz evropskih skladov. Posebej je potrebno poudariti, da smo  
ena izmed redkih občin, ki ni zadolžena niti za evro. 
V obdobju javne obravnave kakšnih bistvenih pripomb na 
Osnutek predloga proračuna ni bilo. Svetniška skupina 
Nsi je pripravila in vložila v proceduro nekaj amandma-
jev in dva od njih sta dobila podporo in sta upoštevana v 
proračunu za leto 2010. Ozračje v razpravi je potekalo v 
konstruktivnem vzdušju, saj sta glasovala proti sprejetju 
proračuna le dva svetnika.  Po sprejemu proračuna je 
samo izvajanje v rokah župana in Občinske uprave, ki sta 

odgovorna za  zakonito izvajanje. Upam in želim si, da bo 
vse potekalo tekoče in da bomo v jesenskih mesecih skupaj 
delili zadovoljstvo ob novih pridobitvah v naši občini. 
Dejstvo je, da smo v zadnjih letih preskočili kar nekaj 
stopničk višje v razvoju in se lahko sedaj enakovredno 
primerjamo z ostalimi občinami. V kar nekaj raziskavah 
na državni ravni smo po kazalcih s katerimi merijo raz-
vitost in uspešnost občin prehiteli vse okoliške občine in 
smo v zgornji polovici v razvrstitvi vseh občin v Sloveniji. 
Vse to pa nam priznavajo tudi kolegi iz sosednjih občin 
in naši občani. Upam, da bomo v letošnjem letu dobro in 
uspešno nadaljevali z delom in leto zaključili v skladu z 
zastavljenimi cilji, ki smo jih predvideli v proračunu za 
leto 2010.

Proračun za leto 2010 je sprejet. Aktivnosti za njegovo 
realizacijo že potekajo, prav tako tudi gradbena dela na 
podlagi lanskoletnih pogodb. Po izjavah župana je pričako-
vati že videno situacijo iz zadnjih let. Torej gradnjo na vseh 
koncih občine pa tudi v samih Moravčah: na vodovodnem, 
kanalizacijskem in cestnem področju, nadaljevanje ure-
janja centra Moravč, gradnjo trgovine Tuš, Knjižnice Mo-
ravče in tudi doma starejših občanov, urejanje problema 
parkiranja pri šoli in zdravstvenem domu. Županu je uspelo 
v državni proračun ponovno uvrstiti nadaljevanje urejanja 
ceste Želodnik – Drtija, to je gradnja pločnika, urejanje 
avtobusnih postajališč, prehodov za pešce in razsvetljave 
na njih od Žage do Drtije, nadalje, da ima obvoznica svojo 
postavko v naslednjih NRP v državnem proračunu. Za šolo 
na Vrhpoljah pravijo predstavniki Ministrstva za šolstvo, 
da je realno planirana. 
Trdimo, da je ob naši podpori župan Martin Rebolj z 
razpoložljivimi sredstvi, s trdim delom in z vero v ljudi, 
daleč najbolj zaslužen za vse opravljeno delo v zadnjih 
letih in da mu lahko zaupamo, da bo tudi letos storil vse, 
da se v naši občini ponovno veliko naredi. 

A kljub uspešnemu vodenju občine in veri v ljudi, se najde 
kdo, ki mu prav to ni v interesu. Zato je letos pričakovati 
razna podtikanja, kot je bilo lepljenje lažnih kazenskih 
lističev na avtomobile ljudi, ki so se pripeljali v Podstran 
za k maši na Sv. Mohor. Lažni kazenski lističi so se pojavili 
ravno v vasi, kjer stanuje župan in še lističe naj bi lepila 
kar njegova soproga. 
Prepričani smo, da taka in podobna zavajanja ne 
bodo vzela moči našemu županu in da bo za naslednji 
mandat sestavil listo nestrankarskih ljudi, ki uživajo 
vaše zaupanje, svoje moči pa bo še bolj napel.
Ob prihajajočih praznikih, 27. aprilu, dnevu upora proti 
okupatorju in 1. maju, prazniku dela, vam vsem ob-
čankam in občanom iskreno čestitamo ter vam želimo 
prijetnih prazničnih dni.

OOSD Moravče
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V OO SLS Moravče, želimo ugotoviti dejstva glede 
nadomestila za uporabo nezazidanega stavbnega 
zemljišča. Občani izražajo pomisleke, da nekateri 
neupravičeno plačujejo ta prispevek, še več, da 
tega določeni niti ne plačujejo. Vprašanje je, ali 
občina upošteva odločbo Ustavnega sodišča, ki 
pojasnjuje, da je ravnanje občin pri določanju ob-
močij, za katera se zaračunava NUSZ, omejeno, ter 
v obrazložitvi, katera zemljišča zapadejo za plačilo 
NUSZ. Dogajanje v Vladi nas upravičeno skrbi. Ne 
samo, da smo priča vsakodnevnim razprtijam v 
koaliciji. Še enkrat: Kdaj se bo Vlada resno začela 
ukvarjati s strateškimi zadevami. Mimo je mesec 
dni, ko je odstopil kmetijski minister, pa do danes 
še nimamo niti kandidata za novega ministra. Ta 
resor, ki je še kako pomemben, je za 14 dni prevzel 
dr. Henrik Gjerkeš , ki v tem času ne more narediti 
skoraj nič. Na razmere v kmetijstvu opozarja posla-
nec SLS in predsednik parlamentarnega Odbora 
za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano Franc Bogo-
vič. Opozoril je: »na nedopusten način, s katerim 
predsednik Vlade RS Borut Pahor ustvarja pritisk 
na kandidate za bodočega novega kmetijskega 
ministra z zahtevo, da bo novi minister dolžan 
razkrinkati vsa ozadja afere »bulmastifi«. Če je 
minister, pod katerim so se nepravilnosti v zvezi 
s tem dogajale, odstopil, potem naj od  pristojnih 
preiskovalnih organov zahteva, da podajo ustre-

zne odgovore na 
mnoga vprašanja, 
ki se javnosti in 
nam v SLS poraja-
jo, bodočega kme-
tijskega ministra 
pa pusti, da se posveti obsežnemu resorju, kjer 
do tega trenutka ni bilo storjeno praktično nič in 
ki se trenutno spopada s številnimi težavami. Od 
novega kmetijskega ministra  pričakuje, da se bo 
prednostno lotil področij, ki so nujno potrebni: 
popravek sporno sprejete novele zakona o Skla-
du kmetijskih zemljišč in gozdov, prepotrebnega 
novega zakona o kmetijskih zemljiščih, ki sedaj 
stoji že pol leta, in pa zakona o promociji v kme-
tijstvu. Od novega kmetijskega ministra v SLS 
pričakujemo, da bo spoznal, da je gospodarska 
kriza globoko prizadela ta sektor in da se bo v 
Vladi  odločno zavzel, da tega področja ne bo še 
naprej zanemarjala znotraj ukrepov boja proti 
gospodarski krizi,« je še dejal poslanec SLS Franc 
Bogovič. Opozarja, da mora kmetijsko ministrstvo 
začeti delati s polno operativnostjo v najkrajšem 
možnem času«.

Ob prihajajočih praznikih pa vsem občanom že-
limo prijetno praznovanje.

OO SLS Moravče

Na državnem nivoju smo priča nič kaj rožnatemu stanju v gospodarstvu, prav tako 
pa tudi politične razmere ne kažejo na to, da bi se lahko stanje v kratkem popravilo. 
Trenutna politična oblast se predvsem ukvarja sama s seboj in preprosto ne uvidi, 
da je stanje v državi kritično. Vse gospodarske napovedi kažejo, da bo v prihodnje 
še slabše, saj se pripravljajo reforme, ki bodo najbolj prizadele državljane v obliki 
povišanja davkov, podražitev in zmanjševanju pridobljenih pravic. Namesto da bi 
oblast iskala dodatne vire financiranja v racionalizaciji in zmanjševanju stroškov 
države, prenaša vse breme na svoje državljane, poleg tega pa se za sprotno krpanje 
državnega proračuna še zadolžuje. 
V luči zaostrenih gospodarskih razmer je bil sprejet tudi občinski proračun občine Moravče za leto 2010, ki 
je še vedno razvojno naravnan in tako sledi razvoju, ki smo si ga zastavili. Prav tako je kar nekaj področij na 
katerih je zmanjšana ali pa racionalizirana poraba proračunskih sredstev. Upamo, da se bo proračun na inve-
sticijskem delu pričel nemudoma izvajati in da bodo dela na komunalni infrastrukturi konec poletja v največji 
meri zaključena. Hkrati pa je to zadnji proračun v tem mandatu pri katerem smo sodelovali in ga tudi ustvarjali 
s svojimi predlogi in usmeritvami. Skozi proračun  smo poskušali uveljavljati svojo vizijo razvoja naše občine 
in prepričani smo, da smo bili pri tem uspešni. Prav tako se izteka štiri letno sodelovanje v okviru Programske 
koalicije. V tem obdobju je bilo z naše strani vloženo veliko truda in energije, da je vse potekalo mirno in brez 
večjih zapletov. Pokazali smo, da smo sposobni sodelovanja za dobrobit in razvoj občine tudi s političnimi 
partnerji, ki imajo drugačne politične poglede.  Pri tem smo se veliko naučili in pridobljene izkušnje nam bodo 
prav gotovo koristile v prihodnjem delovanju na občinski ravni. 
Prepričani smo, da bomo tudi v bodoče delovali v splošno dobro in razvoj naše občine na katero smo ponosni, 
saj se je tudi z našo pomočjo z velikimi koraki zakorakala v zgornji razred po uspešnosti in razvitosti, ki jo 
merijo strokovne institucije.
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Prihaja čas korenitih sprememb. Zadovoljstvo državlja-
nov je na zelo nizki stopnji, prav tako zaupanje v pravno 
državo. Vlada nam ponuja reforme, ki bodo zelo ostro 
zarezale v dosedanje pravice. Kljub brezposelnim, kate-
rih število je že preseglo število 100 tisoč, želi izjemno 
podaljšati delovno dobo. Priče smo izkoriščanju delav-
cev, kar je nekatere pripeljalo celo do gladovnih stavk. 
Menim, da je zavzemanje LDS za pravno državo ključ za 
urejeno in pravično družbo. V času, ko so prav vsi državni 
in vrednostni podsistemi na veliki preizkušnji, ne samo 
v Sloveniji, ampak tudi v svetu, je vladavina prava in 
enakost pred zakonom  ključna vez. Brez pravne države 
ni socialne pravičnosti, ni uspešnega gospodarstva, ni 
razvoja in ni enakopravnosti. V LDS smo prepričani, da 
nobena izhodna strategija Slovenije ne more popeljati v 
boljše čase brez učinkovitega pregona in sankcioniranja 
gospodarskega kriminala. Kakšne so posledice ne-

spoštovanje zakonov 
in  odsotnosti pravne 
države, vidimo pri ne-
plačevanju prispev-
kov za pokojninsko 
zavarovanje, kar bo 
imelo zelo negativne 
posledice za delavce, 
ki sicer izpolnjujejo 
pogoje za upokojitev. Pričakujemo hitre spremembe 
na tem področju, več socialnega dialoga, zmanjšanje 
socialnih razlik, preprečitev odlivanja kapitala v tujino 
in neupravičeno bogatenje nekaterih, ki ni rezultat dela. 
Skrajni čas je, da naši izvoljeni predstavniki, pričnejo 
opravljati svojo delo resno in zavzeto, brez stalnih afer in 
razprtij, ki ne vodijo v obljubljeno blaginjo za vse.

OO LDS Moravče

Poročilo s 30. redne seje občinskega sveta

Sprejet letni plan razvoja in vzdrževanja občinskih cest
Glavna točka tridesete seje občinskega sveta je bila ne-
dvomno obravnava in sprejem proračuna občine za tekoče 
leto. Po uvodni obrazložitvi župana se je začela razprava, v 
kateri so prevladovali svetniki iz opozicijskih vrst. Predsedu-
joči je ugotovil katera dopolnila so v skladu s poslovnikom, 
druga pa zavrnil. Tako se je diskusija usmerila predvsem 
na pripombe stranke NSi. Med drugim je šlo  za vprašanje 
vloge občinskega sveta pri razmejevanju odhodkov za 
investicije, ki se izvajajo dve ali več let ter razdelitev me-
dijskega časa na ATV Litija. Opozicija je s podporo dela 
pozicije dosegla, da se čas, ki je razpoložljiv za nastopanje 
na ATV razdeli po ključu 40% za društva, 30% za župana 
in občinsko upravo ter 30% za svetnike političnih strank 
zastopanih v svetu. Na enak način je bil sprejet tudi drugi 
amandma opozicije. Drugi predlogi sprememb proračuna 

so bili zavrnjeni. Sprejeti proračun obsega tudi kadrovski 
načrt in letni plan pridobivanja in razpolaganja z nepre-
mičnim premoženjem občine.
O naslednjih točkah dnevnega reda je bilo prerekanja 
bistveno manj. Svetniki so tako potrdili letni plan vzdrže-
vanja cest, cene programa pomoči na domu in cene za 
storitev ugotavljanje upravičenosti do občinskih socialnih 
pomoči.
Nekoliko se je polemika razvila ob poročilu predsednika 
nadzornega odbora, ki je izdal k zaključnemu računu obči-
ne za leto 2009 pozitivno mnenje s pridržkom. Župan je v 
svojem komentarju razloge za pridržke zavrnil, svetniki pa 
so vzeli poročilo na znanje in potrdili zaključni račun.

EV 

Ministrstvo za gospodarstvo je podjetju Termit d.d., kot 
nosilcu rudarske pravice, v skladu z Zakonom o rudarstvu, 
z odločbo odmerilo plačilo za koncesijo za izkoriščanje mi-
neralne surovine kremenov pesek na pridobivalnem prostoru 
Moravče – Moravška terciarna kadunja.
V skladu z navedeno odločbo je podjetje Termit d.d. dolžno 
državi in občini plačati vsaki polovico celotne dajatve, v 
skladu z priglašenimi osnovami za izračun plačil za konce-
sijo za preteklo koledarsko leto. Pri tem mora biti pravilnost 
izračuna dokazljiva z ustrezno merilno napravo, stranka 
pa mora prav tako predložiti tista dokazila o izmerah, ki 
jih je mogoče, glede na način izkopavanja, tehnično izvesti 
(geodetska izmera ipd.).
Nosilec rudarske pravice, torej podjetje Termit d.d., je mi-
nistrstvu za gospodarstvo priglasil osnove za izračun kon-
cesije, na podlagi katerih je bila z odločbo tudi odmerjena 
koncesijska dajatev, katera je bila do Občine Moravče tudi 

poravnana. Nosilcu rudarske pravice se po odločbi odmerja 
plačilo za koncesijo, in sicer za pridobivalni prostor odprte 
površine 9,5 ha ter ostale površine 354,5 ha, medtem ko za 
pridobljeno mineralno surovino kremenov pesek 100.866,00 
m3 ter jalovino 87.493,00 m3.
V povezavi z navedenim »splošno znanim dejstvom, da podjetje 
Termit d.d. občini in državi ne plačuje teh dajatev glede na 
količino izkopanega kremenovega peska«, odgovarjamo, da je 
podjetje Termit d.d. Občini Moravče plačalo koncesijsko dajatev, 
odmerjeno v skladu z izdano odločbo Ministrstva za gospodar-
stvo, katere izračun temelji na Uredbi o načinu določanja plačila 
za rudarsko pravico. Glede na to, da mora biti pravilnost izraču-
na dokazljiva, menimo, da je zgornja navedba splošno znanega 
dejstva, brez predloženega dokaznega gradiva, brezpredmetna 
in neupravičena predvsem z vidika upravnega poslovanja tako 
podjetja Termit d.d., kakor tudi Občine Moravče.

Občinska uprava Občine Moravče

Odgovor na zapis v rubriki Pisma bralcev v Novicah iz Moravške doline, številka 3/2010
Posredujemo odgovor na zapis v rubriki Pisma bralcev v Novicah iz Moravške doline, številka 3/2010 v zvezi s plačili 
koncesijskih dajatev podjetja Termit d.d.
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Srečanje dveh županov na 
odprtju mlekomata v Ljubljani
V Moravčah kar dobro porabljamo mleko iz mlekoma-
ta. Sedaj se je podjetni kmet Franc Novak odpravil z 
mlekom še v Ljubljano. Župana Martin Rebolj in Zoran 
Jankovič sta prerezala trak, potem pa nadaljevala 
srečanje in pogovor na ogledu gradbišča stadiona v 
Novih Stožcah.

VR

V čast dnevu zastave je zamejski Slovenec Alojz Rebula 
med drugim zapisal: »Slovenska zastava naj v novo stoletje 
plapola prav nezmotljivi zavesti identitete, kakor je plapo-
lala 162 let, od marčne revolucije naprej. Naj, če je treba, 
zavihra v ponosen izziv globalizaciji, če bi ta hotela krniti 
samozavest naroda, ki je komaj iz več stoletnih katakomb 
stopil na sonce zgodovine«
Društvo Heraldica slovenica je že trinajsto leto na Geossu 
pripravilo prireditev v čast državnim simbolom, zastavi in 
grbu. S to prireditvijo poskušajo apelirati na odgovorne v 
državi, naj vendarle uporabljajo državne simbole na vseh 
primernih mestih in primernih krajih. 
Za kulturni program je letos poskrbela občina Moravče. 
Pod njenim okriljem so nastopili recitatorka Tina Žnidar, 
ki je prebirala pesmi Toneta Kuntnerja in Grajski oktet, ki 
je zapel Pobratemijo, Mili moj kraj, Domovini in Slovenec 
sem. Ker je članica Komornega ansambla Domžale Mo-
ravčanka Kristina Fale, smo v naš nastop vključili tudi to 
skupine pod vodstvom Gebriele Neculcea.
Na Geossu je nastopila  še slovenska vojska z obema hi-
mnama. Slavnostna govornica je bila ministrica za obram-
bo dr. Ljubica Jelušič, ki je govorila o zaznavanju potrebe 
našega človeka po izražanju domoljubja s pesmimi in o 
nujnosti uporabe slovenskih simbolov. Govorci so bili še 
župan občine Litija, Tone Kuntner in predsednik društva 
Jože Lajevec. Predvsem pa je bilo v središču Slovenije 
ogromno število praporov.
Po prireditvi je slovenska vojska prikazala poseben program 
spretnosti z bajoneti. Ob tem je društvo predalo ministrici 
za obrambo slovenski grb. Priznanje za dolgoletno podporo 

Odmeven kulturni program moravške občine

Prireditveni prostor in predsednik društva 
Heraldica Slovenica Jože Lajevec

V sredini ministrica za obrambo, dr. Ljubica Jelušič, ki je 
bila slavnostna govornica na prireditvi za Dan zastave, 
levo župan Občine Litija, Franci Rokavec in desno župan 
Občine Moravče, Martin Rebolj, ki je prejel priznanje za 
dolgoletno podporo društvu.

društvu so izročili našemu županu Martinu Rebolju.
Tudi vreme je držalo z nami. In ponosni smo, da smo pridali 
delček k ohranjanju slovenske identitete. Naj vihra simbol 
slovenstva, slovenska zastava!
Po prireditvi je Tone Kuntner, slovenski pesnik, gledališki 
igralec in častni član Heraldice Slovenice napisal, da iskre-
no čestita za program, ki ga je izvedla Občina Moravče.

VR
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Še posebno lepo je praznovati občinski praznik, 
če ima občina toliko kvalitetnih kulturnih društev 

in posameznikov, kolikor jih ima prav naša

Podeljena plaketa in dve priznanji 
občine Moravče
Letos smo praznovali občinski praznik, 23. marec, s pri-
reditvijo, ki je bila v petek, 19. marca. V uvodu smo slišali 
pesem Iskanja, rojaka Daneta Zajca. Himno je zapel operni 
pevec, prvak slovenske opere, Franc Javornik. Po uvodnem 
delu je o dosežkih občine in njeni viziji spregovoril župan 
Martin Rebolj. Nato je  oder pripadal šolski mladini. Skupaj 
so nastopili mladinski pevki zbor Muc-art pod vodstvom 
Mojce Malovrh in Vega bend. Dve osnovnošolki sta pred-
stavili svoje videnje o Moravčah v letu 2050. Sledilo je 
petje Moškega pevskega zbora Tine Kos. Kakor je navada 
ob občinskem prazniku, so bila podeljena priznanja Občine 
Moravče za dosežke, ki prispevajo k boljšemu, kvalitetnej-
šemu in polnejšemu življenju občanov.  

Dobitnik plakete občine Moravče, Janez Avbelj in priznaj 
občine Moravče, Jože Setničar in Vojko Zajc ter župan 
Martin Rebolj

Občinska komisija za dodelitev priznanj in Občinski svet 
sta se strinjala s predlogi Krajevne skupnosti Peče, Prosto-
voljnega gasilskega društva Peče in Kulturno športnega 
društva Peče, da občinsko plaketo prejme Janez Avbelj, 
občinski priznanji na predlog Pihalne godbe Moravče sta 
prejela Jože Setničar in Vojko Zajc. Po podelitvah so nasto-
pili vrhpoljski tamburaši pod vodstvom Milana Kontarčka. 
Prvič se je v Kulturnem domu predstavila nova, ženska 
pevska skupina, klapa Antares, kar je  na glasbeni sceni 
redkost. Vse pevke klape Antares so tudi tamburašice in 
zapele so v spremstvu kolegov na inštrumentih. Naslednja 
točka je bila zaradi inštrumentov posebna  zanimivost, ki  
pa jo domačini že nekaj časa poznamo: leseni rogisti pod 
vodstvom Jožeta Setničarja. Na odru Kulturnega doma je 
nastopila tudi Jana Kosmač kot zgovorna Johanca iz Lim-
barske gore. Zagotovo bi nekaj manjkalo, če ne bi melodije 
Pihalne godbe zaključile lepo praznovanje občinskega 

Ženska klapa Antares

praznika. Prireditev sta zelo primerno povezovala Tina 
Žnidar in Matic Hrovat.
Občina se vsem številnim obiskovalcem lepo zahvaljuje.

VR

Johanca iz Limbarske gore

Otroški pevski zbor Muc-art in Vega bend
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Vzrok za pogovor z Avbelj Ivanom je 
bila seveda, ob občinskem prazniku 
podeljena, plaketa občine Moravče. 
Simpatičen sogovornik v zgodnjih pet-
desetih, ki sicer izvira iz Prevoj, živi v 
Pečah že od leta 1980. Mehanik, ki pa 
že leta opravlja meritve tehnoloških 
instalacij pri Petrolu, je pravi Pečan.
G. Avbelj, najprej čestitke! Levji de-
lež k plaketi je prinesla vaša aktiv-
nost pri gasilcih. Kdaj ste začeli?

Še rosno mlad in že v Prevojah. Takoj 
po prihodu v Peče so me domači gasilci 
vključili v svoje vrste. Po štirih letih sem 
postal poveljnik in vztrajal vse do leta 
1993, od takrat pa opravljam funkcijo 
predsednika društva.
Predlog za vaše odlikovanje pa ni 
podalo le PGD, temveč tudi KŠD in 
KS Peče. Kako komentirate takšen 
enoten nastop?

Seveda sem bil presenečen. Sprva sem 
se branil, saj menim, da so v našem 
okolju še nekateri, ki bi si tako priznanje 
zaslužili. Po vztrajnem prepričevanju pa 
sem privolil. Precej zaslug ima pri tem 
naša tajnica Jelka Lalič, ki je opravila 
večino administrativnega posla.
Kaj se trenutno dogaja v vašem 
gasilskem društvu?

Pripravljamo se na dve veliki pridobi-
tvi. Letos bomo dobili novo motorno 
brizgalno, prihodnje leto pa še nov 
gasilski avto GV 1. Stališče Gasilske 
zveze Moravče, kjer sem trenutno pod-
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predsednik, je, da naj vsaj eno izmed 
društev vsako leto izpelje tako investi-
cijo. Poudariti pa moram, da je glavni 
vir financiranja občinski proračun.
Kako pa sodelujete s KŠD in KS?

Sem član KŠD in z veseljem pomagam, 
ko me potrebujejo. To se največkrat 
zgodi ob organizaciji prireditev. Žal pa 
KS ni najbolj aktivna. Vpliv na življenje 
občanov je manjši odkar krajevne sku-
pnosti niso več pravne osebe in nimajo 
svojih izvirnih prihodkov.
Kako gledate na razvoj vašega kraja? 

Priznati moram, da se je veliko spreme-
nilo. Še posebej to velja za zadnje ob-
dobje. Imamo nove ceste, nov gasilski 
dom, župnišče, vodovod, obnovljen zvo-
nik in pokopališče. Pred kratkim smo 
uredili tudi okolico več namenskega 
objekta. Pripravljena je dokumentacija 
s katero bomo konkurirali za sredstva iz 
programa za razvoj podeželja, da bi ta 
objekt dokončali. Tako bodo svoj pro-
stor dobila društva, ki so v Pečah zelo 
aktivna. V nadstropju bo tudi dvorana 
primerna za pevske in gledališke vaje. 
Večina teh aktivnosti se sedaj dogaja 
v gasilskem domu. Menim, da je prav, 
da mladim in starejšim omogočamo 
dejavnosti v domačem okolju. Gasilci 
s krajani in društvi odlično sodelujemo. 
Vsako, pravilno zastavljeno, akcijo 
lahko s krajani uspešno izpeljemo Pri 

Arboretum 2010
Občinam Podjetne regije na Razstavi 
cvetja v Arboretumu  se bodo letos že 
drugič pridružile še nekatere občine 
Srca Slovenije. Kar devet dni, od 24. 
aprila  do 2. maja, bodo občine lahko 
predstavljale svoje turistične in druge 
zanimivosti. Rdeča nit letošnjih pred-
stavitvenih programov so gradovi. 
Dan občine Moravče bo četrtek, 29. 4.  
Za promocijo in pravo grajsko vzdušje 
bomo poskrbeli: Občina Moravče, 
Turistično društvo Moravče, družina 
Pirnat - Grad Tuštanj, Grajski oktet in 
Društvo rokodelcev Moravške doline. 
Če se boste v tem času mudili v Arbo-
retumu, ne prezrite šotora Podjetne 
regije in Srca Slovenije. Povabite tudi 
svoje znance in prijatelje.

Dani Jančar, za TD Moravče

tem vedno prisluhnemo starejšim, saj 
jih bogatijo znanje in izkušnje.
Baje bo občina poskušala pridobiti 
sredstva za izgradnjo kanalizacije? 

Peče so dokaj strnjeno naselje, zato 
se zavzemam za centralno napravo. 
Sicer pa bodo pogoji verjetno vidni iz 
ustreznega razpisa.
Ali bi še kaj dodali?

Rad bi se pohvalil s Kroniko gasilstva v 
Pečah, ki zajema obdobje od leta 1934 
do 2004. Kolikor vem, kaj takega nima 
nobeno gasilsko društvo v državi. Gre 
za obširno delo, ki obsega preko 300 
strani, in katerega glavni avtor je, ob 
pomoči Jelke Lalič, Bogomil Brvar.

EV 

Razpis za priznanje Zlati lipov list 2010
V mesecu maju znova pričenjamo akcijo, s katero želimo pritegniti občane k skrbi 
za lepšo podobo stanovanjskih hiš, kmečkih domov in okolice in s tem k lepšemu 
videzu celotne občine. Lahko rečem, da je ocenjevalna akcija ZLaTI LIPOv 
LIST že stalnica med vsakoletnimi nalogami Turističnega društva in menimo, 
da je pri občanih lepo sprejeta. Tudi letos pričakujemo Vaše sodelovanje.
Izbrali bomo:

najlepše urejeno stanovanjsko hišo (izgled hiše, okensko, balkonsko cvetje, 1. 
okolica),

najlepše urejen kmečki dom (stanovanjska hiša in gospodarska poslopja 2. 
z okolico, vrt)

Izvedli bomo dve ocenjevanji: popis in prvo ocenjevanje bo v začetku julija, 
drugo bo v avgustu.
(Dobitniki prvih nagrad v prejšnjih letih so izvzeti iz ocenjevanja.)
Zaključek akcije načrtujemo v mesecu novembru na prireditvi Martinov večer, 
ko bomo najboljšim podelili priznanja in nagrade. 
Vemo, da vas je veliko, ki imate znanje, bogate izkušnje, voljo ter zlasti veliko 
veselja do gojenja okrasnih rastlin in urejanja doma. Vaše prijave pričakujemo 
do 25. junija 2010. Pošljite jih na naslov: Turistično društvo Moravče, vegova 
19, 1251 Moravče ali po tel. 041 326 292 ali na e-naslov: info@turisticnodru-
stvo-moravce.org .

Dani Jančar, za TD Moravče
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Tradicionalni 22. pohod po nagelj na Limbarsko goro

Organizatorji s krasnim vremenom poplačani 
za dodaten trud

Tudi letošnji Pohod po nagelj je za nami. Še eden od mno-
gih, pa vendar v marsičem poseben, enkraten.
Skoraj neverjetno se zdi, da se je po takem snežnem 
metežu sredi tedna, v nedeljo, 14. marca naredilo tako 
prekrasno vreme, ki je bilo nagrada za vse dodatno delo 
in skrbi prirediteljev.
Ogromne količine snega je bilo potrebno zriniti s priredi-
tvenega prostora, a jim je uspelo in tla so bila v nedeljo 
skoraj suha. Malo več previdnosti je bilo potrebno le pri 
vzponu in spustu po gozdnih poteh in potkah, ki so bile 
zjutraj še malo ledene, popoldne pa blatne.
Odlično so svoje delo opravili redarji v dolini. Kljub temu, 
da se zaradi snežne odeje ni dalo poslužiti običajnih par-
kirnih mest na travnikih, jim je uspelo izkoristiti vsa ostala 
možna mesta in tja nekako „zložiti“ vse jeklene konjičke. 
Neverjetno! 
Novost letošnje prireditve je bil koncert Grajskega okteta v 
cerkvi Sv. Valentina ob 10. uri. Vezno besedilo so postavni 
fantje ponovno zaupali, komu drugemu, kot Bernardi Mal, ki 

jih spremlja na večini njihovih koncertih. Malo je sicer motila 
glasba od zunaj, saj so vrata ves čas odpirali novi in novi po-
slušalci. Tako so se o zgodovini cerkve in kraja, o svetniku sv. 
Valentinu in o glasbeni poti nastopajočih lahko poučili samo 
tisti, ki so bili bolj spredaj. So pa sigurno ubrani moški glasovi 
pod umetniškim vodstvom Petra Pirnata, segli tudi do tistih 
najbolj oddaljenih za durmi. Svoje je seveda dodal prekrasen 
akustičen ambient sakralnega bisera Moravške doline.
Nedvomno je koncert navdušil vse prisotne, nekatere tudi 
do solz. Fantje so že dobili nove ponudbe, kar je samo za 
pozdravit. Z nekaj organizacijskimi popravki bi koncert 
lahko postal tradicionalen.
Tudi kulturni program na prostem, ki ga je v krasen šopek 
povezala gospa Bernarda, je več tisoč glava množica z 
zanimanjem in navdušenjem spremljala. Tudi prvič letos so 
se na Pohod po nagelj „podali“ nadvse posebni instrumenti 
gospoda Setničarja v rokah izkušenih Lesenih rogistov. 
Občinstvo je nagovoril moravški župan Martin Rebolj, ki 
ni mogel skriti ponosa nad prizadevnostjo organizatorjev. 
Seveda pa ne gre brez tistih najmlajših, ki so največji 
ponos vseh mamic. Letos so se predstavili drugošolci, 
večinoma domačini, z mentorico Betko Gorjup Skok, ki 
so bili še posebno prikupni s pesmico, ki so jo povedali v 
moravškem narečju. Nato pa so mnogi zapeli zimzelene 
melodije skupaj z večno mladim Ivanom Hudnikom, ki je 
bil na prireditvi prvič in očitno z njo zelo zadovoljen.
Že od jutranjih ur je pohodnikom z glasbo izrekal dobrodo-
šlico vsako leto boljši Moravški trio, nato pa so za zabavo 
skrbeli še Veseli trio s humoristom Kularjem in dolenjski 
ansambel Korenine.
Odlično so se na promocijo svojega društva pa tudi celotne 
občine pripravili Rokodelci Moravške doline in Turistično 
društvo Moravče, zato so bile njune stojnice zelo obiskane. 
Nekateri so raje poskusili srečo z ribolovom, vendar je srečk 
kaj hitro zmanjkalo. Na splošno pa se je v vsej ponudbi ta 
dan za vsakega kaj našlo.
„Neverjetno, kako krasno vreme! Kakšno srečo imate!“ 
To pa so bili najpogostejši izreki te nedelje. Zato naj si 
za konec izposodim izjavo moje prijateljice, da je očitno 
delovala in prevladovala pozitivna energija vseh prijateljev 
prireditve in organizatorjev, ki so jo v mislih pošiljali in 
držali pesti. Hvala! 

Francka Toman

Organizatorji se najlepše zahvaljujejo vsem, ki so 
kakorkoli pripomogli, da je Nagelj uspel, pa naj bo to 
s finančnimi sredstvi, izdelki, storitvami, z odstopom 
parkirnega prostora, dobronamernimi nasveti, ali s 
prijazno in vzpodbudno besedo. 
Hkrati se opravičujejo za vse morebitne nerodnosti in 
nepravilnosti, ki so nehote nastale in so pri tako veli-
kem projektu povsem mogoče. Obenem pa upajo, da 
bodo tudi sami deležni kakšnega opravičila od tistega, 
ki si je „sposodil“ njihov pano na Želodniku s koli vred. 
Mu je bil tako všeč, ali je rabil les za kurjavo, ker zime 
ni hotelo biti konec...? Kdo ve! 

12 Novice iz Moravške doline
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V petek 26. marca so se člani Društva upokojencev Mo-
ravče zbrali na rednem letnem občnem zboru. Tokrat so se 
lahko prvič posedli ob mizah v dvorani Kulturnega doma, 
kar so jim omogočili moravški gasilci pod vodstvom Anžeta 
Srenjščka, za kar se jim društvo toplo zahvaljuje.
 Predsednik Franc Novak je predstavil poročilo o delova-
nju društva v preteklem letu. Poleg kulturne sekcije, kjer 
so najbolj dejavni pevci mešanega pevskega zbora, ki 
jim predseduje Franc Kmetič, je v preteklem letu, začela 
delovati dramska sekcija, ki je še v razvojni fazi. Zelo uspe-
šno je delovala zeliščarska sekcija pod vodstvom Vlaste 
Vresk, ki je sicer tajnica društva. V preteklem letu je sekcija 
pripravila bogato razstavo zdravilnih zelišč, za letos pa 
načrtujejo svoje znanje in vedenje prenesti na učence OŠ 
Jurija Vege, s katerimi bi z zdravilnimi zelišči zasadili nekaj 
gredic. Med posebnimi dogodki preteklega leta je prav 
gotovo praznovanje 25. letnice obstoja s prostovoljnim 
delom izgrajenega doma upokojencev. Tudi v preteklem 
letu so obiskali starejše in bolne, ker želijo z njimi ostati 
v stalnem stiku. Sledilo je še poročilo Franca Kmetiča in 
blagajničarke Martine Hameršak, ki je podala poročilo o 
racionalni porabi denarnih sredstev. Oba sta tudi podala 
plan za tekoče leto. 
Franc Novak je predsedoval DU Moravče 18 let. Vanj je 
vložil svoje znanje in veliko truda. Zadnje leto se je vse 
pogosteje ukvarjal z mislijo, da bi vodenje predal mlajše-
mu, še naprej pa bo rade volje pomagal z nasveti. Zato so 
v Upravnem odboru spoštovali njegovo žejo in za novo 
predsednico predlagali Vojko Rebolj, ki jo je občni zbor 
članstva potrdil. Vojka Rebolj je podala načrt dela, ki ga 

Društvo upokojencev Moravče je na občnem zboru 
izvolilo novo predsednico

je razširila še z nekaj sekcijami, med njimi pohodništvo, 
ki ga bo vodil Franc Peterc in se zavzela za negovanje in 
širjenje druženja ter stikov z starejšimi. 
Društvo upokojencev Moravče je podelilo dve priznanji za 
častna člana. To sta postala Franc Novak za dolgoletno 
predano delo in 18. letno vodenje društva ter Martin Rebolj 
za posluh, ki ga namenja društvu in starejšim.
V kulturnem programu so nastopili pevci MPZDU pod 
taktirko Milana Kokalja ob spremljavi Klemena Logaja in 
humorista, začetnika nove igralske sekcije DU, Nuša Per 
ter Ciril Boštaj. Seveda se je dobro obiskan občni zbor 
končal veselo.

VR

Uspešen prvi pohod
Med novimi dejavnostmi za letošnje leto v Društvu upo-
kojencev načrtujemo pohodništvo. Vodja pohodnikov je 
Franc Peterc, pohodi pa bodo izvedeni vsak prvi četrtek 
v mesecu. 
No in sedaj je tudi led že prebit, če lahko tako rečemo, 
ker je prvi pohod od Zaloga do Svete Trojice in nazaj 
uspel. Zbralo se je dvanajst pohodnikov. Na Sv. Trojico 
smo prišli v dveh skupinah, ena hitra, druga počasnejša. 
Tista hitra se je odpravila še na drugo stran proti rojstni 
hiši Daneta Zajca. Vsi skupaj pa smo bili veseli postrež-
be z domačim čajem na ekološki kmetiji pri Ravnikarju. 
V dolino je šlo lažje, vseeno pa se je na nogah čutilo, 
da so malo težke. Pa saj zato smo šli na pohod, da se 
razgibamo, da bo cirkulacija krvi boljša. Med hojo je 
stekel tudi prijeten pogovor in enotno smo se odločili, 
da bomo šli tudi na naslednji pohod, ki bo 
v četrtek 6. maja ob 7. uri in 30. minut iz avtobusne 
postaje v Moravčah z avtomobili do Vač, od tam pa peš 
naprej do Zasavske gore in nazaj. 
Vljudno vabljeni še ostali člani Društva upokojencev in 
vsi, ki bi radi naredili kaj za svoje zdravje!

VR

Društvo upokojencev Moravče, Trg svobode 5

POHODNIŠTVO v letu 2010
Razpored pohodov:

Iz Moravč z avtomobili do Vač ob 7.30, vzpon proti • 
Zasavki gori in nazaj (6.5.)
Iz Moravč ob 7.30 do Limbarske gore z avtomobili, peš • 
na Golčaj in nazaj (3.6.)
Iz Moravč  ob 7.30 z avtomobili do Šentgotarta, naprej • 
peš na Čemšeniško planino in nazaj (1.7.)
Iz Moravč ob 7.30 uri do Vrhpolj z avtomobili, naprej • 
peš do Javoršice, Boven, Cicelj, Miklavž in nazaj 
(5.8.)
Iz Moravč ob 7.30 z avtomobili do Planinskega  doma, • 
naprej peš na Slivno in nazaj (2.9.)
Iz Moravč ob 7.30 z avtomobili do Vrhpolj,  naprej peš • 
na Boven, Velika vas, Miklavž, Vrhpolje (7.10.)
Iz Moravč  ob 7. 30 do Hrastnika z avtomobili, naprej • 
peš na Vrh nad Mlinšami, nazaj (4.11.)
Ob 7.30 iz Moravč, Prikrnica, Okoli Gradiškega jezera, • 
nazaj do Šajca, Mohor in Moravče (2.12)

www.moravce. si
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11. občni zbor Združenja ekoloških kmetov Zdravo življenje (ZEKZŽ)
Združen z ogledom ekološke kmetije

Ker njihovi člani izhajajo iz mnogih občin, v ZEKZŽ vsako 
leto izberejo drugo lokacijo, kjer pripravijo občni zbor.  
Letos je ta potekal v gostišču Bajc v Sinji gorici. Pred tem 
pa so si zainteresirani lahko ogledali ekološko kmetijo 
Koširjevih v Brišah pri Polhovem Gradcu.
Samotna, kot iz škatlice skrbno urejena kmetija Pr' Ferjan 
se nahaja sredi Polhograjskih gozdov. Na njej gospodari 
skrbna in delovna družina Koširjevih, ki se poleg govedore-
je že dolgo ukvarja  z dopolnilno dejavnostjo izdelovanja in 
prodaje lesne biomase iz domačih gozdov. Z njo oskrbujejo 
mnoge velike porabnike kot so Terme Snovik in Toplarna 
Ljubljana, delajo pa tudi  usluge izdelave sekancev po 
domovih. Od nedavnega pridobivajo tudi sončno energijo. 
Ogromno poguma in podjetniškega duha pa je bilo potreb-
no za izpeljavo tega  projekta, za katerega so morali najprej 
vložiti lastna sredstva, šele nato so delno dobili povrnjeno 
z evropskimi sredstvi, za katera so kandidirali. Sedaj vso 
proizvedeno energijo prodajo, upravičeni pa so tudi do 
državne subvencije. Lani so prejeli priznanje koordinatorju 
projekta uporabe obnovljenih virov energije (OVE).
Vsi, ki smo se ogleda kmetije udeležili, smo bili nad njo 
navdušeni in družina je bila deležna vse pohvale. Preden 
smo se odpravili, je domača hči s harmoniko poskrbela še 
za dobro razpoloženje.
Občni zbor je potekal po ustaljenem redu. Poslušali smo 
poročilo o delu, finančno poročilo in poročilo nadzornega 
odbora za leto 2009, ki so bila vsa soglasno sprejeta. 
Združenje je bilo v preteklem letu zelo delavno. Tako kot 
druga leta so sodelovali na raznih prireditvah, sejmih, 
biosimpozijih in delavnicah ter organizirali razna izobra-
ževanja, tečaje, praktične prikaze, seminarje, strokovne 
ekskurzije. Skrbeli so za obveščenost članov, promocijo, 
se javljali na razpise in še marsikaj. Pohvaljeni so bili člani 
izvršnega odbora za delavnost in gospodarno ravnanje s 
finančnimi sredstvi.

Posebnost lanskega leta je bila 10- letnica združenja, zato 
je bila ob tej priložnosti izdana  brošura Seme je vzkalilo 
in posnet predstavitveni DVD združenja.  
Podobno bodo aktivnosti potekale tudi v letošnjem letu. V 
načrtu je dodatna strokovna ekskurzija na švicarski inštitut 
za ekološko kmetijstvo Fibl, za katero je predsednik Janez 
Ocepek poskušal navdušiti več udeležencev. Izrazil pa je 
tudi željo, da bi se več kmetij odločilo za predstavitev na 
dnevu odprtih vrat ekoloških kmetij v septembru. 
Zaradi zakonskih sprememb se je bilo treba odločati o 
spremembi statuta, ki je bila sprejeta. Nekaj vzpodbudnih 
in pohvalnih sprememb je spregovoril gost dr. Janko Rode, 
ki je na KGZ Slovenije odgovoren za ekološko kmetijstvo. 
Na koncu pa je gospa Fanči Perdih predstavila podjetje 
za pridelavo ekološkega semena Amarant, ki se trenutno 
največ v Sloveniji trudi za oskrbo ekoloških kmetov s tem 
osnovnim repromaterialom. Precej semen je bilo možno 
tudi kupiti.
Po uradnem delu je sledila pogostitev ter prijeten družaben 
klepet, izmenjava izkušenj, nasvetov in mnenj, pa morda 
še kaj. 

FRANCKA TOMAN

6. pohod želja na Pivkelj turn 
Ob občinskem, hkrati pa tudi krajevnem prazniku smo se, 
21. marca 2010, zopet zbrali na najvišjem vrhu Moravškega 
hribovja. Pivkelj turn meri 880 m nadmorske višine in ga 
z veseljem obiskujemo tako domačini kot tudi planinci, saj 
mimo vodijo številne planinske poti. Krajani in člani Društva 
Dešen smo priredili kratek program, slavnostni govornik pa 
je bil župan, Martin Rebolj. 

Slabemu vremenu navkljub smo zabeležili zavidljiv obisk, 
ki se je nadaljeval s prijetnim druženjem do poznega popol-
dneva. Za nekaj trenutkov smo ob strani pustili vsakdanji 
vrvež in se naužili čistega gorskega zraka. 
Tukaj, kjer Srce Slovenije utripa najmočneje živimo ljudje, 
katerih vsak dan napolnjuje izredna medsebojna povezanost 
in ljubezen do rodnega kraja. »Kar od srca pride, se srca 
prime!« se glasi slovenski pregovor. Pa naj tako velja za celo 
prihodnje leto. Ko pa se narava zopet začne prebujati in nam 
nasuje prelepih kronc pa zopet vabljeni na Pivkelj turn. Eva Babnik
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Kultura

Moravče, 10. april 2010 ob 20.00
Moravški kulturni dom je to soboto pod streho sprejel 
veliko ljubiteljev gledališča, oboževalcev in tudi radovedne-
žev, ki so si želeli deliti sladkosti premierne predstave z že 
izurjenimi igralci dramske skupine KID Limbar in preiz-
kušeno pisateljico in režiserko Ljudmilo Novak. Politična 
satira, kot je zvrstnost določila avtorica, je za poznavalce 
politike in medijev iz domačega okolja gotovo prerasla v 
grotesko. Premiera pomeni vrh dramskega ustvarjanja na 
Moravškem in prvo satirično uprizoritev.

Zgodba, začenši z velikokrat slišanim stavkom ˝Tako bo, 
kot sem jaz rekel!˝, odpira za mnoga lokalna okolja znano 
zgodbo o kratkovidnosti, zaslepljenosti in pokvarjenosti 
oblastnikov, ki dlje od osebnih koristi ne vidijo. Njihov edini 
način preživetja je lobiranje,  spletkarjenje, celo tajkunstvo 
in korupcija. Satirična ost je močno usmerjena v ljudi, ki še 
vedno s plašnicami na očeh, pokorno prikimavajo in verjame-
jo vsaki krilatici, ki je ugledal luč sveta v medijih, časopisu, 
televiziji, radiu. Prešernov vzdih iz Krsta pri Savici, kako 
strašna slepoto je človeka, brat mori že brata … , je po 160 
letih močno potrkal na otopele duše potrošniškega grabeža. 
Za nekaj drobiža je možno ubiti človeka, če že ne fizično pa 
vsaj psihično. Mediji ali sedma sila so, dokler delajo »rekla-
mo za oblastnike«, največji mafijci, saj z grožnjo neprimerne 
informacije iztržijo največ, celo mrliško vežico za moderni 
snemalni studio. Slo  in slast po oblasti je upodobljene like 
pograbila in zavrtela s pravo centrifugalno silo, za katero 
je samo še vprašanje sekund, kdaj jih bo tudi dokončno 
ugonobila. Med sporočili predstave jasno beremo posmeh 

Sedma (no)sila, nova premiera KID Limbar
Učna ura o politiki in medijih na Slovenskem

in upor sedanji družbeni izprijenosti, družbi brez osnovnih 
življenjskih in moralnih vrednot, družbi, ki deluje na zunanji 
napihnjenosti, ki se izgine kot počen balonček. Po drugi strani 
pa le redki zmorejo izstopiti in si za uspeh šteti osebno zado-
voljstvo, mir in obnavljajoči spanec, ki ga lahko odkrijemo v 
lepi modrosti, da je najboljši vzglavnik čista vest. Kjer se je 
učna ura za oblastnike končala, pa se je začelo presojanje 
uporabnika medijev. Absolutne resnice, pravijo filozofi, ni. 
Obstaja pa absolutna prikrojenost informacij trenutnim potre-
bam oblastnikov. Res je vprašanje, kdo koga obvladuje, toda 
ostaja dejstvo, da drug drugemu jamo kopljejo in se zato tudi 
vanjo ob določenem času zvrnejo ali jih odnesejo s sedmimi 
nosili, kot pravijo v igri, njih, politične mrliče.
Edina protagonista, opozicijski svetnik in učiteljica, verja-
meta v moč vrednot, jih živita kljub bolečemu dejstvu, da 
sta vsaj za sedaj še v manjšini in jima izprijeni oblastniki 
in mediji škodoželjno grenijo življenje. Njuna svetloba in 
zdrava kmečka pamet čistilke lijeta tisti žar v grotesko, ki 
vabi, da se iz teme dvignemo v svetlobo, svetlejšo sodobno 
družbo različno mislečih in demokratično odločujočih ljudi, 
čeprav le trdne, pogumne, razsodne in pokončne slovenskih 
kmetov pameti, ki je v ključnih dogodkih zgodovine imela 
svoje mesto in svoje zasluge.
Dovršena igra, kostumi, maska, minimalna scenska posta-
vitev, glasbena in svetlobna oprema predstave, je bila le še 
dodana vrednost na bogato bero sporočil, ki so gledalcem 
bila še nekaj časa srčika misli. Predstavo si je vredno ogle-
dati, saj se v ogledalu vidi prav vsak obraz, če le vztrajno, 
no, res, tudi s precejšno mero poguma, zreš vanj. 

Bernarda Mal

Prišla je pomlad …
V soboto, 20. marca, smo v gasilskem domu na Vrhpoljah 
tako kot vsako leto pozdravili prihod že kar težko priča-
kovane pomladi v upanju, da nas bo po dolgi beli zimi 
razveselila s toplimi sončnimi žarki, zelenimi travniki in 
dišečimi cvetlicami. 
Dan je bil sicer vetroven, kar pa nas ni niti najmanj motilo, 
saj so nam tople prostore za ta dogodek posodili gasilci, za 
kar se jim lepo zahvaljujemo. Obiskovalcev tokrat niso greli 
pomladni sončni žarki, so jih pa pošteno ogrele recitacije, 
plesni nastopi, petje in igranje na glasbila vrhpoljskih 
osnovnošolcev. 
Učenci so skupaj z razredničarkami ter pri glasbenem, ple-
snem in angleškem krožku pripravili paleto pomladnih točk. 
Prisluhnili smo recitacijam, kar nekaj med njimi je bilo del 
Toneta Pavčka, otroški glasovi so zapeli o mamicah, rožicah 
in poljubčkih, manjkala ni niti pesem v angleščini, kot pravi 
plesalci so se učenci predstavili z različnimi plesnimi toč-
kami, naši prvošolci so nam zaupali iskrene misli o svojih 
mamicah, učenca Janez in Andrej pa sta nam zaigrala na 
violončelo in violina. 
S svojim nastopom so učenci navdušili predvsem svoje mami-
ce, babice, tete, sosede, saj je bil posvečen obema praznikoma 
žensk, ki ju praznujemo marca. Prav gotovo pa ob melodijah 
in iskrenih mislih najmlajših ravnodušni niso ostali niti očetje, 

dedki, strici, sosedje in ostali obiskovalci. 
Veliko veselje ob nastopu šolarjev je pokazala županova 
soproga Vojka Rebolj, s svojim obiskom pa sta nas razveselili 
tudi naši učiteljici, ki sta sedaj na porodniški. 
Učenci so poskrbeli za dobro vzdušje, h kateremu pa je v 
veliki meri pripomogla tudi pogostitev po koncertu, ki so jo 
pripravile članice RK Vrhpolje in ob kateri smo sproščeno 
poklepetali. Obiskovalke domov niso odšle praznih rok, 
ampak so s seboj odnesle pikapolonice z željo, da naj jim 
prinesejo še veliko tako toplih trenutkov kot smo jih doživeli 
na našem pomladnem koncertu. 

Tina Rijavec, POŠ Vrhpolje
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S šolo za šolo

Na OŠ Jurija Vege Moravče smo v sredo 24.03.2010 priredili 
tekmovanje 4. razredov, ki je temeljilo predvsem na načelih 
fair playa. Vsi trije razredi so se pomerili med seboj v igri med 
dvema ognjema. Glavni cilj dejavnosti pa je bil spoznavanje 
načel fair playa in njihovo upoštevanje v igri in vsakdanjem 
življenju. 
Kot podpredsednica komisije za fair play na Nogometni zve-
zi Slovenije in diplomantka Fakultete za šport na temo fair 
playa sem dobila idejo o boljši prepoznavnosti moje teme med 
učenci. Ker vem, da danes vrhunski šport sloni predvsem na 
rezultatih in boljšem dobičku in je poštena igra v ozadju, se mi 
zdi nujno potrebno, da današnje otroke, ki se veliko naučijo iz 
vizualnih medijev, poučim o pravični igri. Ker jih tekmoval-
nost spremlja na vsakem koraku, tudi oni velikokrat pozabijo 
na svoje sošolce, nasprotnike in upoštevanje pravil.
Namen tekmovanja je temeljil na spoznavanju načel fair playa. 
Ta načela pa so: tekmujem po svojih najboljših močeh; spo-
štujem svojega tekmeca; uživam v športu in vem, da zmaga ni 
vse; dostojno prenesem poraz,… Pred samim tekmovanjem smo 
imeli odprt pogovor o pošteni igri. Pogovarjali smo se konkre-
tnih situacijah, ki jih srečujemo pri naši igri in tudi vrhunskem 
športu. Predstavila sem protokol, ki ga vsebujejo vse uradne 
tekme in zajema rokovanje nasprotnikov pred tekmo. 
Tekmovanje je res potekalo v duhu fair palya. Na koncu so 
bili nagrajeni 3 učenci iz vsakega razreda, ki so med celo-

»Med dvema ognjema« s sloganom: Fair play je moj slog!

tnim tekmovanje pokazali najboljšo igro in so dokazali, da 
si samo s pošteno igro zmagovalec. Nagrajenci so bili: Miša 
Močilnikar, Danijel Mal in Amel Suissi iz 4.a, Ana Capuder, 
Nika Matečko in Primož Vidergar iz 4.b ter Mitja Avbelj, Urh 
Kočar in Ines Urbanija iz 4.c. Zmagovalni ekipi 4.c pa sta 
pripadli sladki čokoladni tablici.
V prihodnosti si želim, da bi fair play večkrat vpeljali v špor-
tno vzgojo in učencem pokazali, da je poštenost in pravičnost 
pri tekmovanju več kot le zmaga in denar. 

Učiteljica športne vzgoje, Ana Kovač.

Tabor za nadarjene – zdravo življenje
Ko je jeseni Sloveniji in kar celemu svetu vladala paranoja najra-
zličnejših epidemij in posledično razkuževanja, cepljenja, pregledo-
vanja, testiranj in podobnega, se nam je na Osnovni šoli Jurija Vege 
Moravče zdelo koristno učence še dodatno opozarjati, ne samo na 
higieno, temveč tudi na zdrav način življenja, ki se kaže predvsem 
prek gibanja na prostem in ukvarjanja s športi. 
26. in 27. marca, v petek in soboto, smo izvedli tabor za nadarjene 
na temo zdravega življenja. Tabor je bil zamišljen kot obilica giba-
nja na prostem, zamislili pa smo si ga tudi kot predajanje znanja, 
ki ga učenci že posedujejo, drugim učencem, skratka učenci naj bi 
učili druge učence. 
V ‘’športnem’’ vikendu v Centru za šolske in obšolske dejavnosti Rak, 
Rakov Škocjan so se učenci kratkočasili z lokostrelstvom, veslanjem 
in ogledom Zeljških jam, del časa pa so s programom zapolnili kar 
sami. Prav vsi učenci so morali nekako prispevati pri izvedbi tabora. 
Nekateri so se odločili za teoretične predstavitve, vezane na zdravo 
življenje. Tako so drugim učencem predstavili škodljivosti sončenja, 
koristnost jutranje telovadbe, razvoj športa v lastnem kraju, posamezne 
športe in drugo. Po teoretičnih predstavitvah smo se razdelili v skupine 
in učenci, ki so se odločili za praktične predstavitve, so pokazali udarce 
pri odbojki, nogometu, namiznem tenisu, karateju, igranje košarke, 
plesne korake. Učenci so krožili od skupine do skupine, odvisno od 
njihovega interesa, predhodnih znanj in sledili napotkom drugih 
učencev, ki so določen šport poznali. 
Dodaten čar izvedbi je pridala mešana zasedba na taboru, saj je bil 
organiziran v sodelovanju OŠ Jurija Vege Moravče in OŠ Louisa 
Adamiča Grosuplje. Prek športnih dejavnosti so se učenci spoznavali 
ter razvila so se poznanstva in prijateljstva. 
Vezanost na aktualno temo, dejavno sooblikovanje programa s stra-
ni učencev in druženje so dodane vrednosti, ki so nas prepričale v 
pravilnost odločitve za izvedbo tabora.  

Šah Pri Mežnarjevih na Miklavžu
Minilo je leto in pohodniki - ljubitelji Miklavža 
smo se zbrali na drugem šahovskem turnirju Pri 
Mežnarjevih. Turnirja se je udeležilo 9 šahistov. 
Vsak po svoje smo se trudili do trinajste. Sledila 
je podelitev medalj najboljšim trem: zlato – 
Anton Jerina, srebro – Martin Kunaver in bron 
– Franc Bergant. Vsi pa smo dobili priznanja za 
sodelovanje ter praktična darila.
Po uradnem delu pa je Ivanka poskrbela za našo 
lakoto in žejo. Ob prijetnem druženju smo menili, 
da je predvsem važno sodelovati. Želimo si, da 
bi turnir postal tradicionalen. Do naslednjega 
turnirja pa nam ostaja naše skupno veselje – 
pohodi na Miklavža.

Franc Kos

Tudi naše nogometno igri-
šče kmalu z zaščitno mrežo
V mesecu marcu nam je, s pomočjo strojev in 
delovne sile sponzorja Elektro Skočaj ter pri-
zadevnostjo nekaterih ljubiteljev moravškega 
nogometa, uspelo postaviti stebre za zaščitno 
mrežo ob igrišču. Tako bomo preprečili, da 
bi nam žoge uhajale na sosednje IMP-jevo 
dvorišče ali bližnjo njivo. Ko bodo finance 
dopuščale,  obesimo še mrežo. Vsem , ki ste 
nam pri tem pomagali, iskrena hvala. 

NK Termit Moravče
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Le naša najmlajša selekcija starosti do 8 let, do oddaje tega 
prispevka, še ni odigrala prvih prvenstvenih tekem spomla-
danskega dela sezone. Sicer pridno trenirajo na zunanjem 
igrišču. Vrstnikom iz Vira so v prijateljski tekmi zabili tri 
gole, prejeli pa nobenega. 
Ekipa U 10 se je v Moravčah pomerila na povratni tekmi 
z Ihanskimi igralci in tekmo z dobro igro tudi zasluženo 
dobila. Mlajši dečki (U12) so odigrali že kar nekaj srečanj. 
Fantje v tej sezoni nastopajo z dvema ekipama in so si v 
12. ter 13. krogu priigrali novih osem točk. Pomerili so se 
z ekipami iz Zagorja in Vrhnike.
Starejši dečki (U14) so na domačem terenu gostili moštvo 
NK Anet Dol in tekmo kljub dobri igri žal izgubili.
Naši združeni ekipi kadetov in mladincev NK Roltek Termit 
sta odigrali kar nekaj krogov v spomladanskem delu sezo-
ne. V petih odigranih krogih drugega dela sezone so bili 
uspešnejši mladinci, ki so si s tremi zmagami, neodločenim 

Naši nogometaši že odigrali prva srečanja spomladanskega dela

izidom in porazom priigrali novih 10 točki, manj uspešni pa 
so bili kadeti s štirimi porazi in eno dobljeno tekmo. 
Članska ekipa je v letošnjo pomlad zakorakala z malo manj 
vzpodbudnimi rezultati, vendar je na tretji povratni tekmi 
dokazala kako dobro in uigrano igro so sposobni prikazati. 
Tekmi v Kisovcu in doma proti ekipi NK Komenda so izgubi-
li, v gosteh pri Ihanu pa so pregnali vse dvome in srečanje 
z odlično ekipno igro več kot zasluženo dobili.
Tudi veteranska ekipa nadaljuje tekmovalno sezono. V 10. 
krogu lige so tekmo proti Litijskim veteranom izgubili, na 
domačem terenu pa so z ljubljanskim moštvom FC Lawyers 
igrali neodločeno.
Z rezultati vseh naših selekcij smo lahko bolj ali manj 
zadovoljni. Pričakujemo še boljše rezultate in ponovno 
vabimo vse ljubitelje nogometa, da se nam pridružijo pri 
bodrenju ekip. 

Bojan Bibič

Jubilanti v občini Moravče
Župan je s čestitkami obiskal občanke in občane ki so praznovali svoj visoki življenjski jubilej, osemdeset let:

in Plešec Stanislava, Zalog pri Moravčah 22
Iskrenim čestitkam se pridružujemo tudi iz uredništva. (VR)

Izidor Cerar, Spodnji Tuštanj 5 Kosmač Frančiška, Šlandrova cesta 2 Erjavec Jožefa, Gora pri Pečah 25

Prvega aprila je dopolnil šestdeset let 
vrhpoljski župnik, g. Poušnar. Kakor 
je lepa navada na Moravškem, so mu 
sosedje postavili mlaj, on pa jih je po-
vabil na malico. 
Dobrosrčen gospod, g. Poušnar je prvič 
prišel na Moravško leta 1981 za župnijo 
Peče. Stanoval je v Moravčah in tam ob 
tem opravljal še delo pomočnika. Od 
leta 1984 je 12 let hodil v Peče iz Vač. 
Potem je bil 14 let v Dobrniču, dokler 
se ni vrnil na Moravško leta 2007. Od 
tedaj deluje kot župnik na Vrhpoljah, 

Dogodek, ki tudi v naših podeželskih krajih ni tako pogost

ob tem pa ima na skrbi še župnijo Brdo 
in Zlato Polje. 
Ni kaj, gospod zagotovo dobro pozna 
naše moravške duše. Ob tem, da so 
njegov hobi knjige in da ima rad tudi 
pohodništvo, je med dobrimi poznaval-
ci tudi Moravške doline kot pokrajine. 
Pravi, da je rad med nami.
Skupaj s sosedi mu je prišel čestitat 
župan. Tudi iz uredništva mu želimo 
veliko zdravja, varne hoje in dobrega 
počutja med nami.

RV

Šport
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Tehnični pregledi traktorjev na terenu

OBVESTILO!
Obveščamo lastnike kmetijskih traktorjev in traktorskih priklopnikov, da bomo tehnične preglede teh vozil, na 

območju upravne enote Domžale opravljali po sledečem razporedu:

Kraj in lokacija: Termin

Moravče
(na parkirišču pri kulturnem domu)

Ponedeljek 03. 05. 2010, od 8:00 do 12:00 in od 13:30 do 
18:00

Torek 04. 05. 2010, od 8:00 do 12:00

Trojane
(pred gasilskim domom)

Torek 04. 05. 2010, od 13:30 do 18:00

Lukovica
(pred kulturnim domom Antona Martina Slomška)

Sreda 05. 05. 2010, od 8:00 do 12:00 in od 13:30 do 18:00
Četrtek 06. 05. 2010, od 8:00 do 12:00

Krašnja
(pred gasilskim domom)

Četrtek 06. 05.2010, od 13:30 do 18:00

Dob
(pred trgovino Tuš)

Petek 07.05.2010, od 8:00 do 12:00 in od 13:30 do 18:00

Mengeš
(pred gasilskim domom v Topolah)

Sobota 08.05.2010, od 8:00 do 12:00

Študa
(pred fitnes centrom Ložar)

Ponedeljek 10.05.2010, od 8:00 do 12:00 in od 13:30 do 18:00

Radomlje
(pred kulturnim domom)

Torek 11.05.2010, od 8:00 do 12:00 in od 13:30 do 18:00

Blagovica
(pred pisarno krajevne skupnosti pri igrišču)

Sreda 12.05.2010, od 8:00 do 12:00

Trzin
(na parkirišču pred kulturnim domom)

Sreda 12.05.2010, od 13:30 do 18:00

Lastnike traktorjev in traktorskih priklopnikov OPOZARJAMO, da na tehnični pregled pripeljejo usposobljena vozila, zlasti 
naj pregledajo krmilni mehanizem, svetlobna telesa in zavore, s seboj pa morajo imeti obvezno opremo: prvo pomoč in 

varnostni trikotnik!

Na tehnični pregled prinesite prometno dovoljenje in zavarovalno polico iz preteklega obdobja, če je vozilo evidentirano, 
sicer pa osnovne dokumente vozila: račun, izjavo o ustreznosti vozila (homologacijo) in pogodbo.

S seboj OBVEZNO prinesite dokumente, ki so potrebni za tehnični pregled in veljavni osebni dokument, o
istovetnosti lastnika vozila!

Za kakršnakoli vprašanja, pokličite v pisarno tehničnih pregledov v Trzinu na tel: 01/562 18 13. 

Moto center d.o.o.

Oglasi
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Pisma bralcev

Pisma bralcev
Pisem bralcev ne lektoriramo! (uredništvo)

Pogled tudi z druge strani
Namen tega prispevka ni polemiziranje o domu starejših v 
Moravčah in opredeljevanju o tem ali smo za to, da se dom v 
Moravčah končno zgradi ali smo proti njemu. Upam si trditi, 
da ni občana, ki si ne želi, da tudi v Moravčah zgradimo dom, 
v katerem bo marsikdo preživel del svojega življenja. Dom, 
ki bo v ponos bodočim stanovalcem in ob enem tudi po meri 
krajanov. Ne gre zanemariti dejstva, da je sožitje na eni strani 
bodočih stanovalcev v domu in prebivalcev oziroma krajanov 
na drugi strani, eden od zelo pomembnih dejavnikov za dobro 
počutje vseh. Bojim pa se, da je pripravljenost krajanov, pred-
vsem sosedov, ki mejijo na bodoči dom za sožitje z bodočimi 
stanovalci doma vse manjše. Pa ne zato, da so slabi ljudje, 
tudi novih sosedov se ne branijo, morda bodo nekoč tudi sami 
del življenja preživeli v njem.
Bili so zlorabljeni, postavljeni pred izvršenim dejstvom, po 
načelu vzemi ali pusti. In sedaj so tudi javno, z imeni in priim-
ki, predvsem s strani župana označeni kot glavni nasprotniki 
in zaviralci gradnje doma. Sprašujem se, g. župan, s kakšno 
pravico to počnete, predvsem zato, ker jim v začetni fazi pri-
prave in predstavitve projekta niste predstavili vseh dejstev. 
Kasneje, pa je bila vaša pripravljenost na dialog, predvsem pa 
za doseganje konsenza, ki bi zadovoljil obe strani, minimalna 
ali skoraj ničelna. In namesto, da bi z modrimi odločitvami 
poizkušali le najti skupen dogovor, z vašimi izjavami v javnosti 
le razplamtevate strasti, katere morebiten dogovor le oddalju-
jejo. Morda imate razlog za to, kajti po prvotni zamisli, bi v 
jeseni morali že vseliti stanovalce, občina pa še vedno nima 
pravnomočnega gradbenega dovoljenja, pa ne zaradi sosedov, 
temveč zaradi vaše nepripravljenosti na dialog in sprejemanje 
drugačnih mnenj in pogledov. Škoda tudi zato, ker so nekateri 
vaši koalicijski partnerji vložili kar precej truda, da je bila 
investitorju podeljena koncesija s strani države.
Vedite g. župan, da si želimo vsi prebivalci občine, da 
v svojem domačem okolju preživimo del življenja tudi v 
obdobju, ko bomo potrebni in odvisni od pomoči drugih. 
Vaša dolžnost in zaveza, ki ste jo dali občanom pa je, da ta 
projekt tudi uresničite. Vendar ne izgovarjajte se na druge, 
če sami za to niste naredili vsega.
Naj na koncu ponovno poudarim, namen mojega prispevka 
ni polemiziranje o tem, kakšen in kolikšen in če sploh dom 
naj se gradi v Moravčah. Poizkušal sem le prikazati tudi 
drugo, do sedaj javnosti prikrito stran zgodbe, v katero so 
vpeti ljudje, katere do sedaj ni nihče vzel v bran. Morda se 
bodo nanj spomnili jeseni, ko bodo lokalne volitve in bodo 
potrebovali njihove glasove.

Miran Cerar, predsednik OO ZARES Moravče

v spomin
ob 65. letnici padlim nad Češnjicami

Bil je lep pomladni aprilski dan,
svoboda na obzorju se je že bližala nam,
ko v zelenem gozdu nad domačo vasjo,
padli so štirje mladi fantje, na rojstno zemljo.

Bolne, ranjene fante so tam izsledili,
brez orožja, brez odpora so jim roke z žico ovili,
mile, obupane prošnje, da bi jih živeti pustili,
jih niso ganile.

Še zadnji pogled na moravško dolino,
še zadnji obupan pogled na rojstno graščino,
pa padli pod streli v zeleni so mah, ki vpijal je njihovo kri,
človek, oj človek s sovraštvom prevzet,
kaj storil si ti.

Štiri bele krste na kmečki voz so gor' djali,
pot tajno »incognito«, jih na pokopališče peljali.
moravški zvon jim v zadnje slovo ni zvonil,
čeravno vsak izmed njih v cerkvi domači krščen je bil.

Tik pred koncem vojne so morali umreti.
ni jim bilo dano domov se vrniti, v miru živeti,
nasilna smrt je prekinila življenje mlado.
štiri mlade fante zagrebli so v črno zemljo.

Ob spomeniku vsako leto se žalna slovesnost vrši,
v spomin na naše sosede, rojake, ki jih več ni,
govori. deklamacije, pesem v gozdu zelenem doni,
tam se vsako leto zbira veliko ljudi.

Na le dogodke, žalostne, bridke in grozne,
ohranjati hočemo lep, a boleč spomin,
ki pričal zanamcem v čase bo daljne in pozne,
kaj nekoč pretrpel mladi je sosed - trpin.

Peterka Minka - Stegne

IZDELOVANJE 
BETONSKIH BLOKOV 
IN STREŠNIKOV

AVBELJ MILAN, s.p.
Sp. Loke 8, 1225 LUKOVICA
tel.: 01 723 43 47, 041 624 215

Opravičilo
V 3. številki Novic iz Moravške doline, v prispevku z na-
slovom: “Občni zbor OZZB za vrednote NOB Moravče,” 
nisem omenil nastopa PZ DU Moravče pod vodstvom 
g. Milana Kokalja. Opravičujem se za napako nastopa-
jočim ter njihovemu predsedniku Francu Kmetiču

tajnik OZZB za vrednote NOB: Ante Pajk.
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Oglasi

Trgovine
Franšizne trgovine Mercator

PVC okna, 
vrata,senčila,
police
Edvard Jerina
Ribče 10, 1281 Kresnice
GSM 041/696-433
jerina.edvard.sp@siol.net

 
 
 
 
 

Alenka Župan  s.p.  
Računovodske in knjigovodske  storitve 

Poslovna programska oprema   
 Tomanova  pot 9, 1251  Moravče 

Telefon/Fax:  059 - 045 - 909  
Računovodstvo (GSM): 041 - 643 - 856  
E-mail: zupan.alenka@spc-zupan.si 

Program. oprema (GSM): 041 - 620 - 753  
     www.spc-zupan.si   E-mail: spczupan@spc-zupan.si 

 
 

 
 
 

 

 
 

Avbelj Milan s.p.
Stegne 1, 1251 Moravče

Tel.: 01/723-14-76    
GSM: 041/641-446

www.mizarstvo-avbelj.si

•	kuhinje

•	otroške	sobe

•	predsobe

•	vgradne	omare

•	pisarniško	pohištvo

20 Novice iz Moravške doline


